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   PROTOKÓŁ nr XXI//2017  

z przebiegu XXI sesji Rady Miejskiej Żerkowa 

odbytej w dniu 22 lutego 2017 r. w godz. od 14.00 do 15:30 

w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie 

 

W obradach uczestniczyli: 

 

Radni Rady Miejskiej Żerkowa: 13 radnych na ogólny stan 15 radnych - zg. z  listą obecności/  

zał. 1. 

Radni nieobecni usprawiedliwieni:  Marzena Boruta, Wojciech Raś.    

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. sołtysi Gminy Żerków  - zg. z  listą obecności/ zał. 2 

2. Jacek Jędraszczyk   - burmistrz Miasta i Gminy Żerków 

3. Bronisława Rogacka    - skarbnik Gminy Żerków, 

4. Michał Surma    - sekretarz Gminy, 

5. Zbigniew Kuzdżał    - członek Zarządu Rady Powiatu Jarocińskiego 

6. Andrzej Szlachetka   - radny Rady Powiatu Jarocińskiego 

7. Teresa Szablewska   - pracownik Urzędu 

8. Elżbieta Kupś    - pracownik Urzędu 

9. Alina Kasprzak   - dyrektor Szkoły Podstawowej w Żerkowie 

10. Milena Wydyba   - wicedyrektor Szkoły Podstawowej w Żerkowie 

11. Aneta Gorzelańczyk   - nauczyciel Szkoły Podstawowej w Żerkowie 

12. Agnieszka Rzepa   - nauczyciel Szkoły Podstawowej w Żerkowie 

13. Katarzyna Skowrońska  - nauczyciel Szkoły Podstawowej w Żerkowie 

14. Dorota Wawrzyniak   - nauczyciel Szkoły Podstawowej w Żerkowie 

15. Katarzyna Pawlaczyk   - nauczyciel Szkoły Podstawowej w Żerkowie 

16. Monika Urbańczyk   - nauczyciel Szkoły Podstawowej w Żerkowie 

17. Lidia Purolnik    - dyrektor Szkoły Podstawowej w Chrzanie  

18. Małgorzata Warczygłowa  - nauczyciel Szkoły Podstawowej w Chrzanie 

19. Danuta Wilak     - dyrektor Szkoły Podstawowej w Dobieszczyźnie 

20. Mariola Zawal   - dyrektor Szkoły Podstawowej w Komorzu  

                                                             Przybysławskim 

21. Mariusz Łyskawiński   - redaktor naczelny  Żerków Info 

22. Przedstawiciele mediów:  -  „Gazeta Jarocińska” – Elżbieta Rzepczyk;  

23. Rodzice dzieci z Chrzana, Dobieszczyzny, Komorza Przybysławskiego i Żerkowa. 

 

Porządek obrad XXI sesji Rady Miejskiej Żerkowa wraz z zaproszeniem przekazano radnym   

w dniu  17 lutego 2017 r.  

 

Punkt 1 – Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia XXI sesji Rady Miejskiej Żerkowa dokonała pani Barbara Urbańska przewodnicząca Rady 

Miejskiej Żerkowa. Powitała Burmistrza, Skarbnika i Sekretarza Gminy,  radnych powiatowych, 

sołtysów, dyrektorów szkół, nauczycieli, rodziców dzieci, media oraz radnych Rady Miejskiej Żerkowa. 

Wyjaśniła, że głównym punktem spotkania jest wprowadzenie reformy oświaty z dniem 1 września  

2017 r. Podkreśliła, że radni od dłuższego czasu pracują nad tym tematem rozmawiając z dyrektorami 

szkół, nauczycielami, rodzicami, ponieważ podjęcie takiej decyzji jest bardzo trudne. Propozycje były 

różne, różne wersje, ale Prawo oświatowe nie wszystko przyjmuje, żeby dano wolną rękę, to byłaby inna 

decyzja. Radni mieli różne zdania, ale starano się wypracować najlepszy układ.  Przewodnicząca  

z uwagi na dużą liczbę przybyłych osób związanych z oświatą wnioskowała o zmianę porządku obrad,  

proponując rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych 

i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe jako pierwszego 

i przesunąć z punktu 7 do punktu 6. 

Radni zaakceptowali wniosek. 
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Przewodnicząca stwierdziła, że w sesji uczestniczy 12 radnych, 2 radnych nieobecnych 

usprawiedliwionych a radny Sebastian Nowaczyk za chwilę dojedzie. 

 

Punkt 2 – Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodnicząca przedstawiła porządek obrad XXI sesji po wprowadzonej zmianie o następującej treści:  

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad  XX  sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

4. Interpelacje i zapytania radnych.   

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na  XX sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie projektu dostosowania sieci 

szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo 

oświatowe. 

7. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) określenia "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Miasta i Gminy Żerków na 2017", 

2) regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych 

na terenie Gminy Żerków, 

3) nabycia nieruchomości w Żerkowie i Żółkowie, 

4) wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na rok 2017, 

5) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2017-2022. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

9. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Żerkowa za rok 2016. 

10. Sprawozdanie z działalności komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa za rok 2016. 

11. Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  

12.  Zamknięcie obrad sesji.    

Przewodnicząca poddała pod głosowanie zmieniony prządek obrad, który został przyjęty jednogłośnie:  

12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 12 radnych na sali. 

/Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu/. 

 

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z obrad  XX sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Przewodnicząca Rady zapytała, czy są uwagi do protokołu z ostatniej sesji. Nikt nie wniósł uwag,  

protokół został przyjęty jednogłośnie: 12 głosów „za” w obecności 12 radnych na sali obrad. 

Protokół z XX sesji Rady Miejskiej Żerkowa został wyłożony do wglądu  na wspólnym posiedzeniu 

komisji w dniu 17 i 21 lutego 2017 r., przed obradami XXI sesji oraz w biurze Rady Miejskiej. 

 

Punkt 4 – Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

Radna Ewa Marek-Skiba zapytała czy mieszkańcy Osiedla są zadowoleni, że powstaje obiekt sportowy  

i czy wiosną będzie można korzystać z boisk i w jaki sposób będą udostępniane?  

Wiceprzewodniczący Grzegorz Andraszak przypomniał, że przeszło miesiąc temu gościliśmy 

przedstawicieli Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie, którzy obiecali, że będą pilnowali porządku  

w mieście i gminie. Mieszkańcy skarżą się, że nie mogą swobodnie spacerować, przemieszczać się, 

ponieważ natrafiają na grupki osób, które różnie się zachowują, szczególnie na Rynku w Żerkowie. 

Radny Zdzisław Paluszkiewicz zapytał czy mieszkańcy z Pogorzelicy mają szansę na przydomową 

oczyszczalnię ścieków i co stoi na przeszkodzie, że nie można jej wykonać? 

 

Punkt 5 – Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XX sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Rady na podstawie materiałów opracowanych dla radnych. 

Sprawozdanie Rada przyjęła jednogłośnie bez uwag, stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Na salę obrad dotarł Sebastian Nowaczyk 
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Punkt 6 -  Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie projektu 

dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego 

ustawą – Prawo oświatowe. 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem i załącznikami.  

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością: 10 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”,  3 głosy „wstrzymujące się” w obecności 13 radnych na sali w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XXI/140/17 w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do 

nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe, stanowi  załącznik nr 5 do 

protokołu. 

Przewodnicząca podsumowując, powiedziała, że w wyniku podjęcia uchwały na wsiach trzy szkoły 

podstawowe 6 klasowe przekształcono 8 klasowe. Natomiast Gimnazjum włączono do Szkoły 

Podstawowej w Żerkowie im. Adama Mickiewicza z przejściem kadry  nauczycielskiej. Decyzja taka 

nie wszystkich zadowoli, ale jest ona optymalna do warunków gminy. Przewodnicząca życzyła 

wszystkim od nowego roku szkolnego dobrej pracy w warunkach jakie są. Przypomniała, że przy 

objeździe szkół dyrektorzy wyrazili się, że szkoły są przygotowane do przyjęcia siódmych klas od  

1 września 2017 r. Placówki po reorganizacji pomieszczą wszystkie dzieci z danego obwodu. Stopniowo 

będziemy rozmawiać na inne tematy dotyczące oświaty. Życzę od 1 września 2017 r. wszystkiego 

dobrego. Przede wszystkim zapału do pracy i żeby nie było niedomówień a jeżeli są pytania to jesteśmy 

zawsze do dyspozycji. Dodała, że pełni dyżur we wtorki a Burmistrz i Sekretarz Gminy codziennie mogą 

udzielić odpowiedzi na nurtujące pytania. 

Przewodnicząca podziękowała dyrektorom, nauczycielom i rodzicom dzieci za liczny udział  

i zainteresowanie sprawą po czym zarządziła przerwę w obradach. 

 

Przewodnicząca po przerwie powitała później przybyłego pana Andrzeja Szlachetkę  radnego Rady 

Powiatu Jarocińskiego. 

  

Punkt 7 Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) określenia "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Żerków na 2017", 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wyjaśniając, że projekt został 

zaopiniowany przez Powiatowego Lekarza Weterynarii w Jarocinie. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 13 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 13 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XXI/141/17 w sprawie określenia "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Żerków na 2017" , stanowi  załącznik  

nr 6 do protokołu. 

 

2) regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie Gminy Żerków, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 13 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 13 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XXI/142/17 w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym 

dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Żerków, stanowi  załącznik nr 7 do protokołu. 

 

3) nabycia nieruchomości w Żerkowie i Żółkowie. 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością: 11 głosów „za”,  

1 głos „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się” w obecności 13 radnych na sali w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XXI/143/17 w sprawie nabycia nieruchomości w Żerkowie i Żółkowie , stanowi  załącznik 

nr 8 do protokołu. 
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4) wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na rok 2017. 

Przewodnicząca poprosiła panią Bronisławę Rogacką skarbnika gminy o przedstawienie projektu 

uchwały. Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem i załącznikami 

wyjaśniając, że  kwoty dochodów i wydatków budżetowych  po zmianie wynoszą po stronie: 

 dochodów do kwoty   42.141.187,20  zł 

 wydatków do kwoty   51.384.187,20  zł 

Skarbnik Gminy przedstawiła uzasadnienie wyjaśniając, że Wojewoda Wielkopolski zwiększył  plan 

dochodów z zakresu administracji rządowej w dziale 852 zwiększono  o 1.350,00 zł oraz zwiększył plan 

dotacji celowej w dziale 852 rozdz. 85215 o kwotę 550,00 zł z przeznaczeniem na wypłatę dodatków 

energetycznych. 

Ponadto dokonano zmniejszenia planu dotacji celowej na 2017 rok o kwotę 5.928,00 zł w rozdz. 85228  

dostosowując poziom środków do zakresu realizowanych zadań. 

Ministerstwo Finansów po ustaleniu ostatecznej kwoty subwencji na 2017 rok , którą zwiększono 

ogółem o kwotę 7.624,00 zł, natomiast planowane udziały zmniejszono o kwotę 1.847,00 zł na 2017 

rok. 

Po stronie planu wydatków budżetowych dokonano następujących zmian w:  

 dziale 750 o kwotę 3.777,00 zł  przeznaczono na wpłaty Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych, 

 dziale 900 zwiększono o 2.000,00 zł na opłaty związane z opieką lekarską nad zwierzętami. 

  Podkreśliła, że budżet ogółem po stronie dochodów i wydatków wzrósł o kwotę 5.777,00 zł.  

 dziale 754 z paragrafu 4210 na paragraf 4190 kwotę 2.000,00 zł,  

 dziale 926 z paragrafu 4210 na paragraf 4190 kwota 3.300,00 zł z przeznaczeniem na zakupy 

nagród konkursowych, 

 dziale 801 rozdz. 80148 przeniesiono wolne środki na wypłatę dodatkowego wynagrodzenia 

rocznego w Stołówce SP w Żerkowie w kwocie 200,00 zł, 

 rozdziale 80103 przeniesiono wolne środki na wypłatę dodatkowego wynagrodzenia rocznego  

w rozdziale 80149 dla SP w Chrzanie w kwocie 300,00 zł. 

 rozdziale 85412 – przeniesiono z paragrafu 4530 na paragraf 4220 w związku z centralizacją 

VAT w wysokości 2.100,00 zł oraz przeniesiono 900,00 zł na rozdział 85417 (SP w Żerkowie), 

 rozdziale 85417 - zwiększenie paragrafu 4170 ogółem o kwotę 1.200,00 zł, 

 dziale 900 przesunięto kwotę 50.000,00zł z remontów na modernizację pompy kanalizacyjnej, 

 dziale 921 przesunięto kwotę 100.000,00 zł z paragrafu 6210 na paragraf 6220 z dotacji 

jednostek budżetowych na dotacje sektora finansów publicznych. 

Skarbnik podkreśliła, że powyższe zmiany są niezbędne w celu prawidłowego wykonania budżetu. 

Radny Bogdan Bożejewicz zapytał czy w załączniku nr 4 dla Gminy Jarocin zapisano dotację w kwocie 

55 tys. zł a teraz dołożono 2.000,00 zł czyli powinno być 57 tys. zł, czy to jest błąd rachunkowy?   

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że środki w danym dziale i  paragrafie pozostają w budżecie gminy i nie są 

przekazywane.  Dodała, że wymienione środki przeznaczono na obsługę lekarską a ogółem w dziale jest 

59 tys. zł  

Radny Sebastian Nowaczyk zadał formalne pytanie czy kwota 100 tys. zł pomyłkowo została zapisana  

w rozdziale 92109 § 6210 a winna być w § 6220 tego rozdziału?  

Skarbnik wyjaśniła, że wcześniej pomyłkowo w § 6210 uchwały macierzystej wpisano dotację dla MCT 

w Żerkowie, która winna być w § 6220.  

Radna Ewa Marek-Skiba dodała, że jest to dotacja celowa na modernizację obiektów MCT w Żerkowie  

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że kwota nie uległa zmianie tylko paragraf.  

Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 13 głosów 

„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 13 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XXI/144/17 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na rok 2017, stanowi  

załącznik nr 9 do protokołu. 
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5) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2017 – 2022. 

Przewodnicząca poprosiła skarbnika gminy panią Bronisławę Rogacką o przedstawienie treści projektu 

uchwały.  

Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały oraz uzasadnienie wyjaśniając, że planowane dochody  

i wydatki na 2017 rok ogółem wzrosły o kwotę 5.777,00 zł, po zmianie planowane dochody stanowią 

kwotę 42.141.187,20 zł, w tym dochody majątkowe 570.000,- zł, natomiast planowane wydatki 

stanowią kwotę  51.384.187,20 zł, w tym wydatki majątkowe 12.911.235,20 zł. Planowane dochody  

i wydatki w latach następnych pozostają bez zmian. 

Skarbnik Gminy podkreśliła, że wszystkie przedsięwzięcia przyjęte uchwałą Nr XVIII/134/16 Rady 

Miejskiej Żerkowa z dnia 28 grudnia 2016 r. i uchwałą Nr XX/139/17 z dnia 24 stycznia 2017 r. 

pozostają do realizacji bez zmian. Dokonuje się tylko zmiany finansowania przedsięwzięcia pn. 

"Rozwój i integracja systemów informatycznych usprawniających komunikację elektroniczną” nie  

z wydatków bieżących lecz z wydatków majątkowych czyli inwestycyjnych.  

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 13 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 13 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XXI/145/17 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków 

na lata 2017 – 2022, stanowi  załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Punkt 8 – Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodnicząca poprosiła Burmistrza o udzielenie odpowiedzi na pytania radnych. 

Burmistrz  odpowiedział na pytania radnych: 

1) Ewy Marek-Skiby wyjaśnił, że budowa placu zabaw jest zakończona, inwestycja oddana,  gmina 

oczekuje na decyzję Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego. Po tym etapie będzie 

można rozpocząć eksploatację i na pewno wiosną obiekt sportowy wraz z placem zabaw 

zostanie udostępniony mieszkańcom, 

2) Wiceprzewodniczącego Rady w sprawie zwiększenia aktywności Policji. Patrole Policji 

pokazały się nie tylko w samochodach, ale i na pieszo. Ale chyba niekorzystne warunki 

atmosferyczne ograniczyły patrole. Burmistrz zobowiązał się, że przypomni Powiatowemu 

Komendantowi Policji o zwiększeniu pieszych patroli Policji w Żerkowie, 

3) Zdzisława Paluszkiewicza w sprawie budowy przydomowej oczyszczalni ścieków  

w Pogorzelicy wyjaśnił, że realizacja zadania wiąże się z problemem lokalizacji zbiornika 

bezodpływowego na nieczystości komunalne. W pierwotnej wersji miał powstać za 

przystankiem PKP od strony drogi dojazdowej do promu na Warcie. Miejsce to jest najniżej 

położone, ale jest wysoki poziom wód gruntowych i nie ma gdzie rozprowadzić wody  

z oczyszczalni. Dlatego jest rozważana druga możliwość rozprowadzenia wody w kierunku 

parkingu przy budynku byłej szkoły. W tej kwestii należy uzyskać informacje czy jest taka 

możliwość. W tej części Pogorzelicy mieszka ok. 10 rodzin, które nie wyprodukują tyle ścieków 

ile mieści się w szambie, ponieważ nachodzi woda gruntowa. Nie ma takiej możliwości, aby 

wybudować przydomową oczyszczalnię ścieków na terenach podmokłych. Dlatego należy 

szukać innego rozwiązania. Czekamy na ruch Agencji, aby grunty związane z placem zabaw  

w Śmiełowie i tym w Pogorzelicy będzie można formalnie przejąć. Wszystkie wymagane 

dokumenty dostarczono Agencji i teraz oczekujemy na ustalenie terminu przejęcia gruntów. 

Radny Zdzisław Paluszkiewicz stwierdził, że słabo to wychodzi. 

Burmistrz poinformował o wynikach przetargu, na który wpłynęło 5 ofert na modernizację drogi Lisew 

– Ludwinów. Zaznaczył, że ceny oferowane były zbliżone. Najtańszą ofertę w kwocie 1.330.405,91 zł  

brutto tj. ok 20 % niżej niż planowany kosztorys inwestorski przedstawiła firma Przedsiębiorstwo 

Budownictwa Drogowego S.A. z Kalisza. Kolejne oferty to kwoty: 1.372.947,12 zł;  1.380.321,66 zł; 

1.497.769,20 zł i 1.572.426,59 zł firmy z Kościana.  

Radny Andrzej Stachowiak zapytał czy wszyscy mieszkańcy Pogorzelicy wyrazili zgodę na budowę 

oczyszczalni, ponieważ w poprzedniej kadencji nie było jednomyślności. 
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Burmistrz odpowiedział, że sprawa się ciągnie, bo nikt nikogo na siłę nie będzie uszczęśliwiał.  

Radny Janusz Szóstek zwrócił się z propozycją jeżeli jest to możliwe, aby przywrócić nauczanie 

specjalne dla dzieci niepełnosprawnych w Szkole Podstawowej w Żerkowie, które obecnie wożone są 

do Jarocina. Uważał, że należy nad tą kwestia zastanowić się bo warunki lokalowe i kadrowe są. 

Burmistrz odpowiedział, że sprawa zostanie rozpatrzona, ponieważ jest delikatna  i w znacznej mierze 

zależna od woli rodziców. Szkoły specjalne podlegają pod starostwa i są prowadzone przez powiaty  

z pełnym nadzorem. My nie jesteśmy w stanie wszystkich wymogów kształcenia specjalnego spełnić. 

Burmistrz zaznaczył, że są większe środki na ten cel, ale gmina wszystkich wymogów w pełni nie może 

zrealizować. Podkreślił, że temat zostanie przedyskutowany i wybrany najlepszy wariant optymalny dla 

naszej gminy.  

Przewodnicząca poparła wniosek mówiąc, że będąc dyrektorem Szkoły Podstawowej w Żerkowie takie 

klasy istniały. Cel był jeden, aby dzieci nie zamykać oddzielnie, ale żeby funkcjonowały w normalnym 

środowisku rówieśników.   

Radna Ewa Marek-Skiba powiedziała, że zależy od orzeczenia lekarskiego w jakim stopniu dziecko jest 

niepełnosprawne a nie wszyscy nauczyciele mają odpowiednie kwalifikacje i dlatego dzieci dojeżdżają 

do Jarocina.  

Radny Janusz Szóstek stwierdził, że miesięcznie wychodzi znaczna kwota jaką płacimy do Powiatu  

w tej kwestii. 

Przewodnicząca stwierdziła, że nie o kwotę chodzi, ale o dziecko i przeszła do kolejnego punktu 

porządku obrad. 

 

Punkt 9 – Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Żerkowa za rok 2016 

Przewodnicząca  zapytała czy są uwagi do sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej, każdy  

z radnych posiada treść sprawozdania.  Wobec braku uwag sprawozdanie Radni przyjęli jednogłośnie  

w obecności 13 radnych na sali obrad. Sprawozdanie stanowi załącznik  nr  11 do protokołu. 

 

Punkt 10 – Sprawozdanie z działalności komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa za rok 2016. 

Przewodnicząca zapytała czy są uwagi do sprawozdania komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa. 

Przewodnicząca podsumowując wyraziła zadowolenie, że radni pracują wspólnie na komisjach 

podejmując trudne tematy i rozwiązując problemy bieżące.  

Wobec braku uwag sprawozdanie Rada przyjęła jednogłośnie w obecności 13 radnych na sali. 

Sprawozdania stanowią załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Punkt 11 - Wolne głosy, wnioski i komunikaty.       

Radni poruszyli kwestię uczestniczenia w posiedzeniach komisji i zadawanych pytań na sesji, które 

wcześniej były omówione na posiedzeniu komisji. 

Radny Sebastian Nowaczyk uważał, że ma prawo zadawać pytania obojętnie czy to jest komisja czy  

sesja Rady. 

Wywiązała się dyskusja, którą zakończyła Przewodnicząca Rady udzielając głosu panu Zbigniewowi 

Kuzdżałowi członkowi Zarządu Powiatu Jarocińskiego.  

Pan Zbigniew Kużdzał zdementował informacje ukazujące się w lokalnej prasie mówiące, że ścieżka 

rowerowa nie będzie budowana na trasie Jarocin-Wilkowyja-Żerków. Zaznaczył, że Zarząd Powiatu 

przyjął kwotę 120 tys. zł na realizację projektu budowy ścieżki rowerowej. Planuje się wykonać projekt  

i poznać realne koszt budowy ścieżki. Na dzień dzisiejszy sytuacja zaprojektuj, sfinansuj, wybuduj dla 

obecnego Zarządu Powiatu nie mówi nic. Uważam , że dopiero po przedstawieniu projektu i kosztorysu 

będziemy znali realne środki. Radny powiatowy przedstawił parametry ścieżki: gdzie11 km znajduje się 

na terenie gminy Jarocin a 4 km w gminie Żerków. Szerokość ścieżki będzie wynosiła od 2 m.b. – 2,5 

m.b. a jej nawierzchnia zostanie wykonana z masy bitumicznej i kostki betonowej brukowej. Na trasie 

zostaną wykonane trzy obiekty inżynierskie (mosty itp.). Przewidywany koszt to ok. 10 mln. zł. Gmina 

Jarocin, która nie wycofała się z podpisanego porozumienia ma dołożyć kwotę 3.1 mln zł;  Żerków 1.9 

mln. zł a Powiat Jarociński 5 mln. zł. W tym roku chcemy wykonać projekt i zorientować się jaki będzie 

koszt realizacji. Możliwe, że się uda ogłosić przetarg a realizację inwestycji planuje się zakończyć 

jesienią 2018 roku. Dodał, że na początku marca zostanie ogłoszony przetarg na drogę Żerków – 
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Parzew. 

Przewodnicząca podziękowała radnemu powiatowemu i przyznała, że odgłosy i odczucia mieszkańców 

są różne.  

Pani Halina Nowak Sołtys Sołectwa Szczonów zapytała czy faktycznie w bieżącym roku będzie robiona  

kanalizacja w Pogorzelicy ponieważ mieszkańcy dopytują się o wykonanie tego zadania z uwagi na 

wysokie koszty wywozu nieczystości z szamb. 

Burmistrz przypomniał, że odpowiedział w tej kwestii, ale nie wie czy zadanie zostanie w b.r. 

zrealizowane, ponieważ wszyscy mieszkańcy muszą się zdeklarować co do budowy przydomowej 

oczyszczalni ścieków. 

Pani  Halina Nowak zapytała także czy linia światłowodów będzie dalej realizowana? 

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że żadna gmina nie partycypuje w kosztach inwestycji i nie ma wpływu na 

realizowane etapy budowy światłowodu. Zadanie jest realizowane przez Urząd Marszałkowski 

Województwa Wielkopolskiego a trasa światłowodu biegnie przez najbardziej zaludnione miejsca 

poszczególnych miejscowości, aby wykonać jak największą ilość podłączeń. Z posiadanych informacji 

wynika, że do 2020 roku będzie realizowana pozostała część zadania, ale nie jest wiadome w którym 

roku rozpoczną prace. Dodał, że są problemy, aby uzyskać w tym zakresie informacje, o które pytają 

mieszkańcy.  

Radny Zdzisław Paluszkiewicz zapytał pana Zbigniewa Kuzdżała o dalszą część chodnika  

w Brzóstkowie. 

Pan Zbigniew Kuzdżał odpowiedział, że Powiat chce zrealizować dalszą część chodnika, ale sprawy 

własnościowe działek w nie są uregulowane prawnie. Właścicieli jest kilku w tym Agencja 

Nieruchomości Rolnych i sprawa ciągnie się w czasie. 

Radny Zdzisław Paluszkiewicz  zobowiązał się służyć pomocą w dalszej realizacji chodnika  

w Brzóstkowie, ponieważ jedni mieszkańcy chodnik chcą po prawej drudzy po lewej stronie.  

Pan Zbigniew Kuzdżał wyjaśnił, że Powiat chce dokończyć budowę chodnika, aby nie wprowadzać 

niezadowolenia wśród mieszkańców.  

Radna Maria Sołtysiak korzystając z obecności radnych powiatowych przypomniała się o remoncie 

drogi w Stęgoszy. 

Pan Zbigniew Kuzdżał wyjaśnił, że zapoznał się z materiałami i takich dróg jest 6 a środków mało i nie 

da się wszystkich zrobić w bieżącym roku. 

 

Punkt 10 - Zakończenie sesji. 

 Dziękując wszystkim za udział Przewodnicząca zamknęła XXI sesję Rady Miejskiej Żerkowa. 

 

 

Protokołowała:        

 

Teresa Szablewska 

      PRZEWODNICZĄCA  

     Rady Miejskiej Żerkowa 

 

               /-/ Barbara Urbańska 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


